
ALKO-ALTIAN  SENIORIT  RY  HELSINGIN  ALAOSASTON  LYHYT  HISTORIIKKI  2002-
2020 ?

 Helsingin alaosaston perustava kokous pidettiin Salmisaaren ruokalassa 3.9. 2002. Paikalla oli 55

yhdistyksen jäsentä. Pääyhdistys oli perustamisestaan lähtien toiminut helsinkiläisten alaosastona,

mutta vasta nyt alaosastotoiminta Helsingissä virallistettiin. Alaosastotoiminta oli täysin uomissaan,

kun  sille  valittiin  johtokunta,  johon  valituksi  tulivat  puheenjohtajaksi  Taru  Ryhti,

varapuheenjohtajaksi Leo Mäkinen ja jäseniksi Margit Järvinen, Karin Korvenranta, Irmeli Ranta

(sihteeri),  Jorma Söderholm (rahastonhoitaja).  Käytännössä alaosaston toiminnassa ei  muuttunut

mitään muuta kuin, että sen asema virallistettiin ja se sai oman johtokunnan. Vakiintunut käytäntö

oli,  että  vuodessa  pidettiin  yhdeksän  kappaletta  avoimia  ovia. Niihin  kutsuttiin  alustajia  ja

luennoitsijoita  puhumaan  ajankohtaisista  ja  meitä  kiinnostavista  aiheista  (ilmaiseksi).  Tämän

käytännön oli Maija Kankainen luonnut puheenjohtaja kaudellaan 1997, entisten kahvitilaisuuksien

tilalle.  Teimme  myös  erilaisia  ekskursioita  Helsingin  moniin  tehtaisiin,  museoihin  ja

taidenäyttelyihin.  Lähes  vuosittaiset  ulkomaanmatkat  kuuluivat  ohjelmaan  samoin  kuin  matkat

kotimaassa vuosikokouksiin. Matkojen järjestelyistä vastasi  monet vuodet Irmeli Ranta. Jos haluaa

liittää perustamisvuoden muuhun yhteiskuntaan, niin samana vuonna otettiin käyttöön eurosetelit ja

Olvista tuli ainoa itsenäisenä suomalaisena 1800-luvulta säilynyt panimo. 

TOIMINTAA VUOSITTAIN

1.10.2002 alaosastomme  jäsen Raili Gustafsson kertoili harrastuksestaan posliinimaalauksesta ja

5.11.2002 Alko Oy:n henkilöstöjohtaja Erkki Tommila kertoi Alko kuulumisia. Hän oli huolissaan

muun muassa   siitä,  miten vanhaksi  eläkeläiset  elävät  nykyisin.  3.  12 2002  avoimissa ovissa

Altian ruokasalissa nautimme yhteiselosta joulupuuron, kahvin ja tortun kera. 7.11. 2002 teimme

teatteriretken  Kotkaan,  jossa  seurasimme  operettia  "Viktorian  husaari".  Varsinaiset  joulujuhlat

vietimme Irmeli Rannan junailemassa  paikassa Taivassalossa. 

2003  ohjelmassa  oli  17.1.  kansallisteatteriin  tutustuminen  korjausten  jälkeen.  20.2  kävimme

Arabian tehtailla ja museossa.  18.3. kävimme Sinebrychoffin museossa. 14-15 09. teimme retken

Altian Ofelian tehtaille Viroon. Isäntänä toimi Einari  Martelius  Mukaan mahtui 20 nopeimmin

ilmoittautunutta.

Kuva 1 Ofelian tehtaalla



4.11 2003 jäsenemme Olavi  Koivu kertoi  ajatuksiaan EU:sta.  11.11.  kävimme katsomassa Ville

Vallgrenin  näyttelyä  Ateneumissa.  Vierailimme  Rajamäen  alaosastossa  21.  11,  jossa  kävimme

katsomassa  juuri  uusittuja  tuotantolaitoksia.  25.11  70 henkeä  oli  juhlaristeilyllä  Finnjetillä  2.12

meillä oli avoimet ovet Salmisaaren ruokalassa joulupuuroineen.

 Kevätkauden 2004 avoimiin oviin saimme 13.11 saimme vieraaksemme Altian viestintäjohtaja Anu

Salmi-Savilammen.  21.1  tutustuimme  Veijo  Votkinin  lihanjalostustehtaaseen  Sörnäisissä.  3.2

saimme  vieraaksemme  Jacob  Södermanin,  joka  on  toiminut  kansanedustajana,  eduskunnan

oikeusasiamiehenä,  Euroopan  unionin  oikeusasiamiehenä  sekä  julkisen  sanan

neuvostonpuheenjohtajana vuodesta 2003 lähtien.

Kuva 2 Jakob Söderman

 6.2  olimme  Lahden  Sibelius-talossa  Sinatra  tunnelmissa.  Saimme  avoimiin  oviin  2.3

peruspalveluministeri  Liisa  Hyssälän.   Tiistaina  16.3.   tutustuimme   Arppeanumiin,  joka  on

kruunuhaassa sijaitseva Albert  Edelfeltin suunnittelema rakennus ja valmistui 1869 Keisarillisen

Aleksanterin  yliopiston  kemian  laitokseksi.  Samalla  käynnillä  tutustuimme  Suomen  pankin

rahamuseoon. Kävimme katsomassa Svenska Teatern:issa My Fair Ladya. 7.4 toteutui Latvian ex.

suurlähettilään ja kirjailijan Anna Ziguren vierailu Altian auditoriossa.

Kuva 3 Anna Zigure 

Tiistai- keskiviikko 11-12 5. 2004  vuosikokous Imatralla. 24-26 matka Pietariin ja tutustuminen

mm. Pitarhoviin.  Tiistaina 7.9.  lääkintöneuvos  Heikki  Pesonen kävi  puhumassa aiheesta:  Miten

terveyttä  voi  vaalia.  Syksyllä  kävimme  myös  Albert  Edelfeltin  juhlanäyttelyssä  Ateneumissa.

Avoimissa  ovissa  jäsenemme  Väinö  Rantanen  (90v)  kertoi  loistavasti  ulkomuistista

osallistumisestaan  operaatioon  'Stella  Polaris'.  Vierailimme  myös  syksyn  kuluessa  Pokrovan

kirkossa  ja  Upinniemen  varuskunnassa  Kirkkonummella.  Lauantaina  16.10  2004   kävimme

katsomassa  musikaali  Zorbasta,  Lahden  kaupungin  teatterissa.  Alaosaston  joulujuhlat  vietimme

Majvilkissä', Kirkkonummella.

 Ensimmäiseksi vuonna 2005 kävimme Tampereen Työväen teatterissa katsomassa näytöskappaleen

Suruttomat.  Avoimissa  ovissa  ex.  yleisradion  pääjohtaja  Sakari  Kiuru  kertoili  asioista  Ikälisä-

kirjansa pohjalta aiheella: miten olla, miten eleä eläkeläisenä.

Kuiva 4 Sakari Kiuru 



Avoimissa ovissa 5.4.  jäsenemme Heikki  Koski muisteli  tapahtumia alkolaistaipaleelta.  10-11 5

2005 yhdistyksen vuosikokous pidettiin  Pärnussa.  Syksyn  ensimmäisiin  avoimiin  oviin  saimme

puhujaksi  Raimo  "Höyry"  Häyrisen.  Kävimme  myös  katsomassa  vanhoja  työpaikkojamme

oikeustalossa  (entinen Alkon pääkonttori). Oli vaikea tunnistaa taloa entiseksi. Kansallismuseossa

kävimme  katsomassa  Mannerheimiä  käsittelevää  näyttelyä  otsikolla:  Mannerheim,  Keisarillisen

Venäjän  armeijan  upseeri  ja  itsenäisen  Suomen  marsalkka.  Kävimme  eduskuntatalossa,  jossa

joimme kahvit  Rakel Hiltusen seurassa.  Ensio Itkonen puhui meille Altian auditoriossa aiheesta

liikenne  ja  ikäihminen.  Kävimme  Kotkan   Kaupungin  teatterissa  katsomassa  esitystä:  Tunteen

paloa, joka kertoi Tauno Palosta. Syyskokouksessa vahvistimme johtokuntaa Eila Rouella ja Kirsti

Olkkosella.   Pikkujoulut  vietimme  Gustavelundissa,  Tuusulassa.  Samalla  tutustuimme  Halosen

niemeen. Avoimissa ovissa 7.12 söimme joulupuuron ja Altia tarjosi glögit. 

Heikki Hietamies kävi esittelemässä kirjojaan muun muassa    teosta: Äideistä parhain. 7.3.2006

Irmeli Lemberg , Lotta Svärd säätiön hallituksen puheenjohtaja kertoi järjestönsä toiminnasta ennen

ja nyt. Tiistaina  14.3 tutustuimme Päivikki ja Sakari Sohlbergin kotimuseoon Katajanokalla. 25-

26.4 pääyhdistyksen vuosikokous pidettiin Keurusselällä. Näimme Helsingin Kaupunginteatterissa

suurmusikaalin:  Evita..  Matka  lahteen  toteutui  19.5  2006.  Kuulimme  Hollywood  Rhapsody'a,

musiikkia  elokuvan  kultakaudelta,  kapellimestarina  John  Wilson  ja  laulajana  Gary  Williams.

Syksyn avoimissa ovissa 5.9. 2006 oli vieraana ex. onnettomuustutkija Kari Lehtola, joka kertoi

Estonian tapauksesta. Avoimissa ovissa puhujana oli näyttelijä Juhani Lehtonen. Esityksen aihe oli:

diivoja  ja  teatteripölyä.  Kävimme  syksyllä  myös  Helsingin  kaupunginteatterissa  katsomassa

Mestariluokkaa, jonka roolijako oli: Josef Stalin - Lasse pöysti, Andrei Zdanov - Martti Suosalo,

Dmitri Sostakovits- Asko Sarkola ja Sergei Prokofjev - Esko Roine. Avoimissa ovissa marraskuussa

kävi   puhumassa  ex.  alkolainen  Magnus  Lemberg  aiheenaan:  Erään  jääkärin  muisteloita  Arvo

Ylpöstä. Marraskuussa  kävimme katsomassa Tampereen Työväenteatterissa musikaali Marilyniä.

Alaosaston  joulujuhlat  pidimme  tänä  vuonna  Leo  Mäkisen  aloitteesta  Porvoossa  ravintola

Iiriksessä. 

Keväällä  2007  tammikuussa  Riitta  Kontula  puhui  aiheesta:  Mitä  tarvitsemme,  mitä  emme.

Helmikuussa kävimme Espoon uudessa nykytaiteen museossa Emmassa, katsomassa Saastamoisen

kokoelmaa.  Kuudes maaliskuuta avoimissa ovissa kävi  puhumassa Altian uusi  henkilöstöjohtaja

Maarit Tiililä aiheenaan: Tämän hetken Altia. Tiistaina  3.4 2007 avoimissa ovissa kävi puhumassa

entisen  pullopostin  päätoimittaja  Seppo  Seppälä  aiheesta:  Suomalainen  juoppo  kautta  aikojen.

Pääyhdistyksen  vuosikokous  pidettiin  tänä  vuonna Porissa,  Yyterin  kylpylähotellissa.  Kävimme

samalla Emil Cedercreutz museossa  ja elokuvastudioilla Nakkilassa. Syyskuun avoimissa ovissa



kävi puhumassa sosiaaligerontologian dosentti  Tommi Sulander  ikääntyneiden turvattomuudesta.

Syyskuussa kävimme taidekoti Kirpilässä, joka on lääkäri Juhani Kirpilän (1931-1988)  Suomen

kulttuurirahastolle lahjoittama koti. Asunnossa on kokoelma suomalaista taidetta 1800-luvun lopulta

1970  luvulle.  Syyskuussa  kävimme  kansallisteatterissa  esityksen  Pukija.  Lokakuun  avoimissa

ovissa puolustusministeriön tiedotuspäällikkö Jyrki Iivonen esitelmöi aiheesta: Itämeren merkitys

Suomen turvallisuudelle. Syyskokouksessa Jorma Söderholm luopui tehtävistään. Hänen tilöalleen

valittiin Marianne Jonasson. Marraskuussa näimme esityksen 'Kevät koittaa Hitlerille', Helsingin

kaupungin  teatterissa.  Musikaali  voitti  kaikkien  aikojen  ennätysmäärän  Tony-palkintoja

Broadwayllä..  Marraskuun  avoimissa  ovissa  prosessori  Pirkko  Koski  puhui  aiheesta  Hella

Wuolijoki  ,  kaikessa  mukana  .Ravintola  Nyyrikissä,  Käpylässä  pidimme  joulujuhlat  Maija

Kankaisen  löytämässä  paikassa,  jossa  oli  myös  esitys  Laila  Kinnusesta.   Joulukuun  avoimissa

ovissa hallitusneuvos Kari Paaso kävi puhumassa EU:sta.  

Tammikuun avoimissa ovissa 2008 vierailijana oli kaupunginjohtaja Jussi Pajunen ja helmikuussa

europarlamentaarikko Riita Myller. Samoin  helmikuussa kävimme katsomassa kansallisteatterissa

Molieren  'Oppineita  naisia'   Helsingin  kaupunginteatterissa  otettiin  maaliskuu  vastaan  iloisesti

katsomalla näytöskappale 'Täydellinen persikka'.   Loppu kevään avoimissa ovissa oli maaliskuussa

kansanedustaja  Päivi  Lipponen,   huhtikuussa  Brita  Kekkonen,  K-AFagerholmin  tytär,  Urho

Kekkosen  miniä.  Toukokuussa  kävi  filosofiantohtori  Matti  Helminen  (luontoillassa)   kertoili

havaintojaan luonnosta.  Pääyhdistyksen vuosikokous pidettiin Espoon Korpilammella.  Kävimme

myös katsomassa Kjell Westön kirjoittamaan kirjaan perustuvan näytelmän ' Missä kuljimme kerran

'. Syksyllä 2008 matkan Narvaan. Matkan varrella tutustuimme kartanoihin ja pieniin kaupunkeihin

Yksityiskohtaisen  matkaohjelman  oli  laatinut  Irmeli  Ranta.  Lokakuussa  kävimme  katsomassa

musikaali Rebeccaa, joka perustui Daphne du Maurierin kirjaan.  Kirahveja kimnaasissa oli nimetty

näyttele entisöidyssä Luonnontieteellisessä museossa. Puheenjohtaja Taru Ryhti  puhui avoimissa

ovissa  keräily  harrastuksistaan  marraskuun  avoimissa  ovissa.  Pikkujoulut  vietettiin  ravintola

Mummolassa, Vantaalla. 

Vuosi 2009 oli alaosastolle muutosten vuosi. Altia muutti pois Salmisaaren kiinteistöstä ja samalla

menetimme ilmaisen kokouspaikan ja samalla ilmaisen monistuksen ja postituspalvelut. Etsinnän

jälkeen  päädyimme  kokoontumaan  Vastarannan  Kiiskeen,  Runebergin  kadulle.  Vieraana  tähän

uuteen  paikkaan  saimme  tammikuussa  suurlähettiläs  Pekka  J.  Korvenheimon,  Hän  edusti

Argentiinaa, Chileä ja Brasiliaa. Kansallismuseoon oli tehty näyttely Suomen sota 1808-9, jonka

kävimme  katsomassa.   3.2.  talousjohtaja  Antero  Halme   kävi  kertomassa  Alkon  eläkesäätiön

nykytilanteesta. Näimme mieleen jäävän Lasse Pöystin monologin " Mies, joka ei halunnut käyttää



hissiä".    Maalikuussa  kansanedustaja  Ben  Zyskowicz  kävi  puhumassa  humoristiseen  tapaansa

eduskunnan  kuulumisia.   Maaliskuussa  kävimme  myös  katsomassa  Ateneumissa  Kalevalan

suurnäyttelyä. Huhtikuun avoimissa ovissa meillä oli vieraana Helsingin apulaiskaupungin johtaja

Paula  Kokkonen.   Kaupungin  teatterin  pienellä  näyttämöllä  kävimme  katsomassa  Jari  Tervon

näytelmää  "Myyrä".  Toukokuun  kuukausitapaamisessa  vierailijana  oli  presidentinlinnan

hovimestari  Pekka Vilpas.  Pääyhdistyksen  vuosikokous pidettiin Kuopiossa,  hotelli  Savoniassa.

Kävimme risteilyllä  Kallavedellä ja tulomatkalla  Valamon luostarissa,  Heinävedellä.  Syyskuussa

2009  kuukausitapaamisessa  oli  vieraana  EU-edustaja  Lasse  Lehtinen.  Kävimme  katsomassa

Tampereen  työväenteatterissa  Gogolin  Reviisoria  ,  joka  oli  arvostelu  menestys.  Joulujuhlat

vietimme Kahdessa Kanassa, Katajanokalla, jossa kuulimme myös fadoa ja sambarytmejä. 2009

alaosaston  syyskokouksessa  valitsimme  kolme  uutta  jäsentä  johtokuntaan  Heljä  Näräsen,  Liisa

Sivénin ja Jorma Peltolan, Leo Mäkisen siirtyessä vapaa herraksi.

 Vuonna 2010 löysimme ravintola  Laulumiehistä  meille  erittäin  sopivan paikan kokouksiimme,

juuri  riittävän  tilavan  noin  seitsemälle  kymmenelle  osallistujalle.  Saimme  kokoustilat  syömällä

ruoan, jonka hinta oli 12 euroa. Kuukausitapaamisessamme tammikuussa  kävi puhumassa  Eu:sta

johtaja  Esko  Antola,  Turun  yliopistosta.  Helmikuussa  vieraanamme  oli  kaupungin  valtuutettu

Hannele  Luukkainen  aiheenaan  Itämeri  merihädässä.  Samassa  kuussa  kävimme  kaupungin

teatterissa  katsomassa  farssikomediaa  "Salarakas".  Tiistaina  2.3.  2010  Minna  Saira,  Helsingin

liikuntavirastosta  puhui  senioriliikunnasta.  Samassa  kuussa  kävimme  Sotamuseon  näyttelyssä

"Talvisota - 70 vuotta kunniamme päivistä". Huhtikuussa oli vieraanamme Altian toimitusjohtaja

Antti  Pankakoski.   Helsingin  kaupungin  teatterissa  kävimme  katsomassa  esitystä  "  Viimeinen

valssi".  Toukokuussa  saimme  vieraaksemme  puhemies  Sauli  Niinistön.  27.05  juhlimme

pääyhdistyksemme  50-vuotisjuhlaa  Turun VPK talossa.  VPK talo  tarjosi  tosi  upeat  ja  edulliset

puitteet tilaisuudelle. Syyskuussa filosofiantohtori Jarkko Korhonen  Suomen Sieniseurasta esitteli

suomalaisia  sieniä.  Maanantaina  kävimme  Teatteristudio  Pasilassa  kestosuosikki  esitystä  "Kiviä

taskussa". Kuukausitapaamisessa lokakuussa kävi puhumassa Raisa Lardot aiheenaan vepsäläinen

äitinsä ja vepsäläinen kulttuuri. Kaupunginteatterin pienellä näyttämöllä kävimme katsomassa Jari

Tervon kirjoittamaa poliittista  satiiria  "Koljatti".  28.10 2010 katsoimme vanhan farssin uudessa

kuosissa  "Arsenikkia  ja  vanhoja  pitsejä.  Kuukausitapaamisemme oli  jäsenemme Juhani  Hakala,

joka puhui buddhalaisuudesta ja sen merkityksestä länsimaalaiselle.  Vuoden lopun ohjelmasta: ti

18.11  kävimme  Vapaamuurarimuseossa.  23.11.  Oli  alaosaston  joulujuhlat  Porvoossa,  ravintola

Iiriksessä. ja kuukausitapaamisessa 7.12 2010 Altian toimitusjohtaja Antti Pankakoski.

2011 ohjelma ?




